
Oświadczenie złożone 

przez senator Agnieszkę Kołacz-Leszczyńską 

na 51. posiedzeniu Senatu 

w dniu 27 października 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do prezesa Rady Ministrów Mateusza Morawieckiego oraz do sekretarza stanu 

w Ministerstwie Spraw Wewnętrznych i Administracji Pawła Szefernakera 

Oświadczenie dotyczy wyników ogłoszonego naboru wniosków o dofinansowanie w ramach piątej edycji 

Rządowego Funduszu „Polski Ład”: Programu Inwestycji Strategicznych. Myślę tutaj o rozwoju stref prze-

mysłowych. Moje oświadczenie dotyczy gminy miasta Świdnica. 

Otrzymałam pilne pismo od pani prezydent Beaty Moskal-Słaniewskiej. Pani prezydent z ubolewaniem 

znów kieruje do nas pismo i prośbę o to, by wyjaśnić, dlaczego gmina miasto Świdnica po raz kolejny nie 

otrzymała dofinansowania, mimo że wiceszef MSWiA, pan Paweł Szefernaker, deklarował podczas swoich 

konferencji prasowych, że tym razem po raz pierwszy być może uda się w sprawiedliwy sposób podzielić 

pieniądze pomiędzy samorządy, zgodnie z zasadą proporcjonalności, według której wartość zadań inwesty-

cyjnych będzie proporcjonalna do wielkości samorządów. I mamy taką oto sytuację, że 58-tysięczna gmina 

miasto Świdnica nie otrzymała żadnego dofinansowania. A np. gmina Głogów, w której jest niecałe 7 tysięcy 

mieszkańców, otrzymała dofinansowanie w wysokości 210 milionów. Nie wspomnę o gminie Kotla, gdzie 

jest 4,5 tysiąca mieszkańców, która otrzymała dofinansowanie w wysokości 140 milionów zł. Przypomnę, 

gmina miasto Świdnica, 58 tysięcy mieszkańców – zero złotych dofinansowania. 

Zwracam się w związku z tym z pytaniem o konkretną informację, z prośbą o przedstawienie kryteriów 

wyboru zadań do dofinansowania, wyjaśnienie, na jakiej zasadzie wnioski były rozpatrywane, oraz podanie 

uzasadnienia decyzji, zgodnie z którą nie przyznano środków na projekty złożone przez gminę miasto Świd-

nica. 
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